
Formulier ten behoeve van het indienen van vragen als bedoeld in artikel 4.27 van het 
Reglement van Orde VV en commissies Delfland 

Titel:  Lozen op het riool van zeer zorgwekkende stoffen door bedrijven 
Omschrijving problematiek 
Uit onderzoek door Hoogheemraadschap Noorderkwartier en omgevingsdiensten blijkt dat 80% 
van de bemonsterde bedrijven in Noord-Holland giftige stoffen als arseen, lood, zware metalen en 
PFAS lozen via het riool. Noord-Holland: 80 procent onderzochte bedrijven loost gevaarlijke 
stoffen op riool (h2owaternetwerk.nl) & 20240320 eindrapport Pilot Indirecte Lozingen-2 (sim-
cdn.nl) 
Een indirecte lozing is een lozing die niet direct op het oppervlaktewater uitkomt, maar wordt 
geloosd via een bedrijfsriolering of ander tussenliggend (zuiverings)werk van een derde. In Noord-
Holland zijn 103 bedrijven in verschillende branches bezocht, 77 bedrijven lozen het afvalwater op 
de riolering. Bij ongeveer 60 van de 77 bedrijven werden stoffen aangetroffen die vanwege hun 
schadelijkheid, vermeden moeten worden. Op grond van de Waterwet en de Wet algemene 
bepalingen omgevingsrecht (Wabo) is het bevoegd gezag voor de omgevingsvergunning voor 
milieu ook voor indirecte lozingen bevoegd gezag.  
Deze bevinding laat zien dat zeer zorgwekkende stoffen (ZZS) en/of KRW-stoffen in afvalwater een 
belangrijk aandachtspunt zijn waarop verdere stappen gezet moeten worden om de lozing 
daarvan terug te brengen. In het rapport concluderen het hoogheemraadschap en de 
omgevingsdiensten dat 'toezicht noodzakelijk lijkt om meer zicht en meer grip te krijgen op de 
indirecte lozingen'. Milieuvergunningen worden veelal voor onbepaalde tijd gegeven. 
Omgevingsdiensten moeten periodiek controleren of de regels uit de vergunning nog in lijn met de 
(Europees) beste beschikbare technieken. De vergunning is niet zaligmakend en het controleren 
heeft beperkingen. Bedrijven zouden zelf ook voorzorgsmaatregelen moeten nemen. Dit wordt 
des te prangender als we niet meer op zee willen lozen in de toekomst en effluent nuttig willen 
toepassen of hergebruiken.  
 
 
Vragen: 

1. In hoeverre werken wij samen met de omgevingsdienst om te kijken hoe het lozen van 
ZZS’en kan worden voorkomen?  

2. Hoe gaat het college samenwerken met betrokken partijen? 
3. In hoeverre kunt u de conclusies en aanbevelingen van het genoemde onderzoek 

ondersteunen?  
4. Wat zijn de mogelijkheden voor het verbeteren van het kennisniveau bij bedrijven met 

betrekking tot ZZS? 
5. Welke acties worden er verder gepland om indirecte lozingen van ZZS aan te pakken? 
6. Het rapport Van Aartsen inzake de versterking van het VTH stelsel heeft geleid tot 

financiële impulsen. Benut Delfland de financiële middelen uit bijvoorbeeld programma’s 
zoals het interbestuurlijk programma versterking VTH taken, om in navolging van Noord-
Holland een pilot te Co-financieren. Zo ja, welk bedrag is hiermee gemoeid en, zo nee, 
waarom niet? 
 

Namens de fracties van BBB, CDA, CU/SGP en VVD 
Vraag 1 In hoeverre werken wij samen met de omgevingsdienst om te kijken hoe het lozen van 
ZZS’en kan worden voorkomen?  
 
Antwoord: 
Delfland heeft op 24 september 2020 de strategie Microverontreinigingen Delfland vastgesteld. In 
de eerste fase lag de nadruk op bewustwordingen en kennisopbouw binnen Delfland. In de 
strategie worden verschillende stofgroepen onderscheiden: microplastics, medicijnresten en 
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opkomende stoffen. ZZS valt binnen de groepering van opkomende stoffen. De uitwerking van de 
strategie bevindt zich nu meer in de tweede fase waar we met externen willen komen tot 
handelingsperspectief. 
 
We zijn momenteel op regionaal niveau (via het Netwerk Waterketen Delfland (NAD)) bezig om 
het onderwerp indirecte lozingen op de kaart te zetten. Dit is nog in een opstartende fase. Dit 
heeft als doel meer grip te krijgen op lozingen van milieuvreemde stoffen via het 
bedrijfsafvalwater. Focus ligt op het bepalen van impact van indirecte lozingen op het behalen van 
KRW-doelen en het toekomstig hergebruik effluent. Inzicht op herkomst van en een 
toetsingskader op ZZS is daarbij noodzakelijk. 
 
Vraag 2. Hoe gaat het college samenwerken met betrokken partijen? 
 
Antwoord:  
Inzet van Delfland is nu, via het NAD-project, het agenderen van het onderwerp bij verschillende 
overheden: inliggende gemeenten, omgevingsdiensten Haaglanden en DCMR. De provincie Zuid-
Holland heeft een coördinerende rol op zich genomen om het effect van effluent van AWZI’s op 
regionale wateren in relatie tot behalen van de KRW-doelen te onderzoeken. Hiervoor zullen 
metingen worden verricht van in- en effluent. Indirecte lozingen is een gezamenlijke opgave met 
gedeelde taken en verantwoordelijkheden. Vanuit de samenwerking met deze partijen wil het 
College komen tot een gezamenlijke aanpak en handelingsperspectief. 

 
Vraag 3. In hoeverre kunt u de conclusies en aanbevelingen van het genoemde onderzoek 
ondersteunen?  
 
Antwoord: 
Inzicht vergroten, kennis opbouwen en samenwerking met partners is noodzakelijk. Dat heeft het 
onderzoek aangetoond.  

 
Vraag 4. Wat zijn de mogelijkheden voor het verbeteren van het kennisniveau bij bedrijven met 
betrekking tot ZZS? 
 
Antwoord: 
Uit de strategie Microverontreinigingen: 
Voor Zeer Zorgwekkende Stoffen (ZZS) geldt landelijk beleid dat is vastgelegd in het 
Activiteitenbesluit (met inwerking treden van Omgevingswet (1-1-2024) is dit het Besluit 
Activiteiten Leefomgeving (BAL)). Dit beleid richt zich op het voorkomen of beperken van zeer 
zorgwekkende stoffen (ZZS) in de leefomgeving. Dit verplicht bedrijven hun lozingen en uitstoot van 
ZZS naar lucht en water te voorkomen. Als dat niet haalbaar is, dan moeten de emissies zoveel 
mogelijk worden beperkt (minimalisatieverplichting). Zeer Zorgwekkende Stoffen zijn stoffen die 
met voorrang aangepakt worden, omdat ze gevaarlijk zijn voor mens en milieu.  
 
Daarnaast geldt altijd de zorgplicht: Zorgdragen voor schadelijke gevolgen voor mens en milieu van 
(economische) activiteiten is een verantwoordelijkheid van de initiatiefnemer. Dit houdt kort 
gezegd in dat initiatiefnemer alle negatieve gevolgen voor het milieu zoveel mogelijk moet 
voorkomen of anders beperken. 
 
Het uitvoeren van controle, toezicht en handhaving door overheden zal het bewustzijn van de 
initiatiefnemer vergroten. Om dit te kunnen zal ook de kennis bij omgevingsdiensten, gemeenten 
en het waterschap vergroot moeten worden.  
 



Kennis vergroten door meer kennis te delen is dan een eerste stap. De definitie van een indirecte 
lozing (afbakening) en wat we onder ZZS verstaan is daarmee een goed begin.  

 
Vraag 5. Welke acties worden er verder gepland om indirecte lozingen van ZZS aan te pakken? 

 
Antwoord: 
Sinds 2009 ligt het bevoegd gezag voor indirecte lozingen bij gemeenten en provincie en voeren de 
omgevingsdiensten deze uit. Hiermee is de kennis binnen Delfland verwaterd. Kennis opbouwen 
en inzicht vergroten zijn eerste stappen op weg naar een risico gestuurde aanpak: 
1. Agenderen van onderwerp indirecte lozingen bij omgevingsdiensten en gemeenten en komen 

tot gezamenlijke agenda;  
2. Meetcampagne & monitoren. Welke stoffen komen binnen en wat verlaat ongezuiverd onze 

zuiveringen (in samenwerking met provincie Zuid-Holland). Een opmaat naar een 
vervolgaanpak.  

3. ZZS data-analyse. Er wordt momenteel gewerkt aan een bronnenanalysekaart. Welke 
bedrijven hebben wij in deze regio, welke potentiële risico’s ten aanzien van ZZS hangen 
samen met de bedrijfsactiviteit en hoe kom je vervolgens tot een risico gestuurde aanpak.  

4. Delfland volgt het onderzoek in opdracht van CWE over de impact van het verschuiven van 
bevoegd gezag voor indirecte lozingen van gemeente naar het waterschap. Eind 2024 wordt 
het eindrapport verwacht. 

 
Vraag 6. Het rapport Van Aartsen inzake de versterking van het VTH stelsel heeft geleid tot 
financiële impulsen. Benut Delfland de financiële middelen uit bijvoorbeeld programma’s zoals het 
interbestuurlijk programma versterking VTH taken, om in navolging van Noord-Holland een pilot te 
Co-financieren. Zo ja, welk bedrag is hiermee gemoeid en, zo nee, waarom niet? 

 
Antwoord: 
Nee, er worden (nog) geen subsidies benut. Delfland is nog in de agenderende fase, waar mogelijk 
een pilot op De Groote Lucht, gaat plaatsvinden ter ondersteuning van deze fase.  Kosten hiervoor 
zijn nog niet in beeld. 
Considerans, aanleiding van, toelichting op of achtergrond 
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